
ПАСТИРСКО ОБРАЋАЊЕ ВЕРНОМ НАРОДУ 
Парохије Св. Саве-Милвоки, Висконсин 

Драга и побожна Браћо и Сестре, 

Данас ћу вам се обратити, поводом неколико промена које су се десиле у животу наше вољене парохије. 

Пензионисање о. Драгана Велеушића 

Сигуран сам да су се у задњих неколико дана и недеља мисли оца Драгана често враћеле у његово детињство! 
Вероватно се чудио, како је брзо прошло то време?  Морао је мислити о свом родном месту Рађићи и 
блаженопочившим родитњљима Крстану и Млађенки, који су му помогли у грађењу његовог јаког карактера, 
учећи га поштењу, патриотизму и преданом раду, не плашећи се никаквих изазова.  Васпитан у Хришћанско-
Православној племенитој породици, млади Драган се усуђује да се упише у београдску Богословију, коју 
завршава пет година касније.  Само да вас подсетим, то је било време када је комунизам био јако строг и 
суров.  Ко год од Срба је веровао у Бога, сматран је непријатељем државе, а онај, који би се усудио да се 
упише Богословију, на њега се гледало онако као што се данас гледа на терористу. 

Отац Драган је служио Св. Тројици на три различита континента: Европи, Африци и Северној Америци.  У нашој 
парохији служио је скоро 33 године.  Његово служење међу нама, најбоље се објашњава кроз следеће речи 
св. Писма: Јн. 10:11 ''Ја сам пастир добри, пастир добри душу своју полаже за овце.''  И Јн. 10:14 ''Ја сам 
пастир добри и знам своје, и они мене знају.'' 

Данас је дан у који треба да се сетимо његовог труда у винограду Господњем, нашој парохији.  Ту је он 
марљиво служио свима вама, које је Бог посадио у овај виноград, да растете и плодове доносите, како 
физички тако и још више духовно.  Сетите се његових тренутака проведених са вама на свадбама, рођењу и 
крштењу ваше деце, поучавајући вас у току вашег живота.  Сетите се тренутака, када вам је нове куће 
освештавао и светом Водицом кропио, када вам је болесне сроднике посећивао и причешћиваo!  Сетите се, 
када вас је у жалости тешио.  Многе од вас је на аеродрому дочекивао, када сте долазили у ову благословену 
земљу, као изгнаници. Када на брзину, све то као филм прелистате, кажите из дубине срца свога, ХВАЛА ОЧЕ 
ДРАГАНЕ! 

Оче Прото, нас двојица смо скупа обрађивали овај виноград Господњи 28 година!  А, сада се молим 
милостивом Богу, скупа са свим парохијанима, да вам подари добро здравље и дугу, дугу пензију, тако да из 
пензије служите онолики број година, колико сте служили и као активни свештеник.  Хвала вам за све!  Нека 
вас Бог богато благослови!  И, ЖИВЕЛИ НАМ НА МНОГАЈА ЉЕТА! 

Србски Дом 

А, сад ми дозволите да вам кажем неколико речи у вези Србског Дома! 
Вама је већ познато да је било више фактора, који су допринели урушавању Србског Дома у задњих неколико 
година.  И раније Црквене Управе су састанке сазивале и у коштац се хватале са проблемом Србског Дома. 
Најзад, рачуни који су на помолу, припретили су и нашој цркви, те је садашња ЦУ, после извесних 
истраживања дала предлог да се Дом прода.  Верни народ се из свих праваца парохије стекао у дворани 
Културног Центра, 20ог Јуна и послао јасну поруку да продаје неће бити. 

Иако предлог ЦУ о продаји није подржан, треба бити поштен па изнети њихове заслуге у другим секторима 
живота наше парохије, који су они успешно завршавали и за које им требамо одати признање!   Сви ови 
управници, као и на претходним управама, одузели су своје време од  породице да би га дали вољеној цркви. 
Што год је требало да се заврши, они бих то успешно приводили крају.  За пример, навешћу вам неколико 
чињеница, а све у нади да заједничким и удруженим снагама наставимо изградњу своје парохије.  Завршена 



је Клима Уређај у цркви, спортској дворани и старом бару.  Оправљен је кров на цркви, а на изсточном делу 
Културног Центра је замењен новим кровом.  Стављена су нова врата на гражи, која нам служи као складиште.  
Поправљена је једна кућа на 53ој улици, као и многе ствари на црквеном имању.  Куће су оспособљене за 
зимске услове, по програму закона државе Висконсин (The State weatherization program).  Сваке године је 
било организовано прољетно чишћење!  Чланови ЦУ су неуморно радили, као иза завесе, како би ми могли 
да уживамо у радости наших празника, колико су прилике дозвољавале за време ковид ристрикције града 
Милвокија. 
 
Ово су неки од задатака, које су чланови ЦУ успешно обавили, а које народ не види, али видим ја, пошто сам 
у центру црквеног живота.  Председник ЦУ, Петар Мишков, са другим члановима управе је оспособио 
неколико црквених кућа за рентање.  Ја сам га лично видео како шмиргла подове у једној од тих кућа, фарба, 
чисти снег и све друго што треба, иако он више није у тим годинама у којима човек може да обавља овако 
тешке послове. 
 
Кад год се нешто поквари, он се одмах нађе ту, позове праве мајсторе и реши проблем.  Он је уложио сате и 
сате свога времена за добробит наше Цркве.  Остали чланови ЦУ су такође ваљано обављали сваки задатак 
који је требо да се реши.  Можете да их видите, у току св. Литургија како се позади цркве брину о свећама, 
прилозима, како певају у хору итд.  Ја не могу да набројим све задатке које су они успешно и послушно 
обавили, али можете замислити, колико се посла овде има.  Не само да помажу они, него и чланови њихових 
породица им притичу у помоћ. 
 
Има много тихих пчелица наше парохије, које долазе и завршавају послове који требају да се обаве, а за које 
не траже похвалу.  Молим вас, разумите, ја знам да и ви сви помажете живот ове парохије у оној мери у којој 
можете, али овде износим заслуге ЦУ, пошто су њени чланови недавно били изложени критици, коју су они 
хришћански поднели.  Осећао сам потребу да вам изложим њихова добра дела у задатцима добро 
обављеним.  ХВАЛА ВАМ УПРАВНИЦИ ЦУ!  Хајде да сви заједно радимо! 
 
Парохијани Који Нису За Продају Дома 
 
Будући да је верни народ послао јасну поруку у вези СД, сложили се или не, воља народа се мора поштовати 
и ми морамо да радимо скупа.  Дом је доносио плодове Цркви током више протеклих деценија, потрудимо 
се да тако ради и у нарених много деценија. 
 
Група која је за враћање Дома назад у бизнис, састоји се од много младих, врло образованих ентузијаста, 
успешних у својим пословима.  Они имају малу децу и желе да Дом поново процвета, како би га у таквом 
стању једнога дана предали нашој деци, исто онако како су га наши претци предали нама.  Да би остварили 
овај циљ, потребано је да сви будемо удружене пчелице, које потичу из исте кошнице, а наша кошница је наш 
св храм, храм св. Саве.  Овај храм је пун духовнога меда, којим заслађујемо свој живот.  Зато се увек и осећамо 
радосно, кад идемо на свете службе.  Поделимо овај духовни мед и ван цркве такође, тако што ће мо бити 
активни у животу Цркве као праве духовне пчеле. 
 
Пратећи друштвене мреже, видим да прилози за обнову дома расту из дана у дан.  Ови добри људи позивају 
све вас, да им се сутра придружити на чишћењу Павиљона и Србскога Дома. 
 
Ја најљубазније замољавам све вас, наше парохијана, да своје несугласице оставите иза себе, како би 
несметано могли да напредујемо.  Ми смо сви потребни нашој Цркви, а не само неки од нас.  Св. Ап. Петар 
нам нуди савршен савет по овом питању, кад каже: 1 Пет. 5:8 ''А најпослије будите сви једнодушни, 
сажаљиви, братољубиви, милосрдни, срдачни.''  Даље, читамо у посланици Кол. 3:14  ''А поврх свега, 
обуците се у љубав, која је свеза савршенства.'' 
 
Радећи скупа, примићемо радост и наградау од Господа, јер св. Ап Павле каже: 2 Кор. 13:11 ''Најзад, браћо, 
радујте се, усавршавајући се, утјешавајте се, исто мислите, мир имајте, и Бог љубави и мира биће с 
вама.''  Хајде да радимо сложно, браћо и сестре, јер ''Само слога Србина спасава'', или боље да кажемо, цео 



род људски (али слога у добру).  Чак је и цар Давид говорио о слози, кад каже: Пс. 133:1 ''Како је лијепо и 
красно кад сва браћа живе заједно!'' 
 
Нови Свештеник 
  
Наш нови свештеник долази крајем августа!  Он се зове отац Саво Крчо.  Долази из цркве св. Петка Трој, 
Мичиген.  Жена му се зове Јела.  Они имају једну ћеркицу, а њено име је Теодора.  Она је прошлог месеца 
завршила четврти разред основне школе.  Отац Саво има широко искуство, из парохије сличне нашој, јер је 
служио много година у Нишу, у великоме граду и са више свештеника.  Он је, што је најважније, веома добар 
и поштен човек, одличан појац и зна да ради у тиму.  У Нишу је имао прилике да ради са многим дечијим 
организацијама.  Спреман сам да и са њим обрађујем виноград Господњи, а вас Браћо и Сестре молим да га 
подржите и дате му прилику у нашој парохији. 
 
Нови Старешина Храма 
 
Његово Преосвештенство, наш владика Лонгин, наименовао је моју маленкост да будем нови старешина 
нашег вољеног храма!  Ја сам служио у овој парохији (још два месеца па) 28 година, и спреман сам да служим 
и у будуће што најбоље будем могао.  Знајте, Браћо и Сестре да у свима вам видим лик Христов, и спреман 
сам да уз Његову помоћ будем ту за све ваше духовне потребе.  Мој циљ је да будем од што веће услуге и 
помоћи, како онима који говоре Србски, тако и оним парохијанима који говоре само енглески.  Отворен сам 
за све плодоносне и добре предлоге!  Спреман сам да вас саслушам и будем саслушан.  Радећи заједно, у 
слози, љубави и обостраном поштовању, бићемо достојни да се назовемо верним слугама Божјим.  Као нови 
старешина, понизно вас молим да се молите за мене и да ми помогнете у овој одговорној улози. 
 
Моја жеља је да имамо мирну, пријатну и топлу парохију.  Апелујем свима, да нађете место у овој заједници 
на коме можете да послужите нашој цркви, у једној од многих црквених организација.  Хајде да радимо 
заједно!  Хајде да радимо сложно!  Хајде да будемо плодна дрвета у воћњаку Божјем, плодна лоза у 
винограду Његовом!  Посадимо у њих и нашу вољену дечицу, како би ту могла да расту и донесу плод у своје 
време!  Покажимо нашој деци да их волимо, тако што ће мо им предати више него што је предато нама!  
Останимо Црквом, телом Христовим, коме је Глава Он, Христос, Господ и Бог наш. 
 
Амин.  Бог вас благословио!  Све вас волим. 
 

Протојереј Радомир М. Ћутило 



PASTORAL ADDRESS TO THE FAITHFUL 
Parish of St. Sava Milwaukee, WI 

 

Dear pious brothers and sisters, 
Today, I will speak about several changes that are taking place in our beloved parish.  The first of 
them is: 
 
Fr Dragan’s retirement from an active duty! 
 
I am sure, these last days, his thoughts went back to his childhood.  He perhaps was wondering, 
where did this time go?  He had to think of his birthplace Radjici, and his parents Krstan and 
Mladjenka, who helped nurture his strong character, who taught him to be honest, just, patriotic 
and hardworking, and never to fear any challenges.  Being raised in such an Orthodox Christian 
and noble family, young Dragan dared to enroll in the School of Theology in Belgrade. Let me 
remind you that was the time when communism was strong and most evil.  Whoever believed in 
God was considered an enemy of the country, and anyone who would enroll into the School of 
Theology was looked at as a terrorist. 
 
He has served the Holy Trinity on three different continents: Europe, Africa and North America!  
In our parish, he served almost 33 years.  His service amongst us is best described in these Biblical 
words: John 10:11 “I am the good shepherd.  The good shepherd lays down his life for the 
sheep.”  And in John 10:14 “I am the good shepherd.  I know my own and my own know me.” 
Today is a day to remember his work in God’s vineyard of our parish, where he diligently 
cultivated all of you whom God planted in this vineyard to grow physically and spiritually!  
Remember the moments which he shared with you at your weddings, the birth and christening 
of your children; instruction throughout your life; blessing your houses; visiting your parents 
when they were sick, comforting you in your grief.  He waited at the airport for many of you when 
you came as refugees to this country.  When you quickly play it as a movie through your thoughts, 
say from the depth of your heart: THANK YOU FR DRAGAN! 
 
It was a joy cultivating the Lord’s vineyard with you.  I pray together with all parishioners to our 
Loving God to grant you a healthy and long, long retirement, so you can serve from retirement 
as long as you served as an active priest.  Thank you; God bless you and may God grant you many 
years! 
 
Let me now share some comments on American Serb Hall 
 
As is well known, many factors contributed to the decline of Serb Hall over the last several years.  
Multiple church boards and assemblies grappled with the issue, without much change.  
Eventually, with its bills seriously threatening the church as a whole, the Church Board 
investigated and recommended the sale of Serb Hall.  The faithful gathered at a special assembly 
on June 20th of this year and a clear majority voted to save it. 
 



Even though the suggestion of the board to sell was voted down, we should all remember the 
other tasks done by this Board in the last 6 years that deserve our praise and that you would 
agree with!  As boards before, they took time away from their families and donated it to our 
beloved Church.  Whatever needed to be fixed was successfully brought to its completion.  A few 
examples include the replacement of the HVAC system in the church, gym, and old multi-purpose 
room.  Repairs to the church roof, replacement of the roof on the east side of the cultural center, 
replacement of the garage door and roof of our storage garage, remodeling of one of our 
properties on 53rd street, multiple repairs made and multiple properties were weatherized 
through the state weatherization program.  Annual spring cleanings have been organized and 
there were many on the board behind the scenes to make our holidays as enjoyable as possible 
given Milwaukee’s Covid restrictions.  
 
These are some of the things that board members did, that you do not see, but I see, being in the 
center of parish life.  Church President, Peter Miskov, with other board members have prepared 
rental houses to be rented, and I personally saw him sanding floors, painting, cleaning snow and 
whatever had to be done, despite not being so young for that job. 
 
Whenever something brеakes down, he is there, calling the right people, fixing the problem…  
Hours and hours have been spent for the good of the Church.  His board members have executed 
any given job delegated to them.  You can see them in the back of the church during Divine 
Liturgies, taking care of the candles, taking donations, singing in the choir.  I cannot number 
everything they do, but you can imagine how much work is there.  Their families are much 
evolved in church life as well.   
 
There are many silent bees of the parish, who come and do the job that needs to be done, without 
looking for praise. And, please understand, I know that you all help in the capacity you can, but 
since the Church Board was under some pointed criticism, I felt the need to broaden the picture 
by showing the beautiful things they have done.  THANK YOU CHURCH BOARD! Let us work 
together! 
 
The Parishioners Who Are For the Restoration of American Serb Hall 
 
As the faithful sent a clear message regarding the Hall, agree or disagree, we must respect the 
will of the people and work together.  The Serb Hall was prosperous for many decades.  Let us 
make it so again for many decades to come. 
 
The group for the restoration of the hall consists of many young, educated enthusiasts who have 
small children and are eager to put it back into business, so that they can hand it to their children 
as our forefathers handed it to us.  For this to be attained, we need every one of you to be the 
bees from the same beehive, and our beehive is our St. Sava Cathedral.  This temple is full of 
spiritual honey with which we sweeten our life.  That is why we always feel overjoyed after we 
go to divine services.  Let us share that spiritual honey outside of the church as well, by working 
as actively as real bees do. 
 



I see on ‘Go Fund’ me that donations go up day to day.  These good people also invite you to 
come tomorrow for the general cleaning of the Pavilion and Serb Hall. 
 
I kindly ask all of our parishioners to put any disagreements behind us, so we can go forward!  
Our Church needs us all, not only some of us. Holy Ap. Peter gives us perfect advice for he says: I 
Peter 3:8 “Finally, all of you, have unity of mind, sympathy, brotherly love, a tender heart, and 
a humble mind.”  Further, we read in Colossians 3:14 “And above all these put on love, which 
binds everything together in perfect harmony.” 
 
By working together, we will receive joy and reward from the Lord, for Holy Ap. Paul says: 2 
Corinthians 13:11 “Finally, brothers, rejoice.  Aim for restoration, comfort one another, agree 
with one another, live in peace; and the God of love and peace will be with you.”  Let us work 
together, for ‘Only Unity Saves the Serbs,’ or better to say humankind.  Even king David spoke 
about it, for he says: Psalm 133:1 “Behold, how good and pleasant it is when brothers dwell in 
unity!” 
 
Our New Priest 
 
Our new priest is coming at the end of August!  His name is Fr Savo Krco from Troy, Michigan!  
He is 40 years of age.  His wife’s name is Jela.  They have a daughter, Teodora, who just completed 
4th grade.  Fr Savo has extensive experience in a parish similar to our community, as he served 
for many years in Nis, a big city and in a large parish with multiple priests.  He is а very good man, 
great singer and team worker.  He has also worked with many youth organizations.  I am looking 
forward to cultivating the Lord’s vineyard with him and ask you, dear brothers and sisters to 
support him.   
 
A New Dean 
 
Our Bishop Longin has named me to be the new dean of our beloved cathedral!  I have served in 
this parish almost 28 years and I humbly commit to serve you in the future as best as I am possibly 
able to.   Be sure, that I see Christ in every one of you and I will, with His help, be able to meet 
your spiritual needs.  My goal is to ensure the needs of both English speaking and Serbian 
speaking parishioners are met.  I am open for any beneficial suggestions!  I am ready to listen and 
to be heard.  Working together, in unity, love and respect we will all be faithful servants of God.  
As your Dean, I humbly ask for the continuation of your prayers and support.  
 
My wish is to have a peaceful, warm and welcoming community.   I call on all of you to find out 
in which capacity you can grow in our parish, by serving in one of our many organizations.  Let us 
work together!  Let us be united!  Let us be fruitful trees in God’s orchard!  Let us plant in it our 
beloved children, so they too can grow in it and bear fruit in their season!  Let us show our 
children that we love them, by passing onto them more than was passed onto us!  Let us remain 
the Church, the Body of Christ, whose head is He, our Christ and our God.   
 
Amen!  God bless you. I love you. V. Rev. Fr. Radomir M. Cutilo  


